
Protokół Nr XXVII/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 sierpnia 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1512

Zamknięcie obrad – godz. 1756

Ad. 1
Obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 
radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do 
głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 14 radnych:   za – 14     przeciw – 0     wstrzymał się –0.

Ad. 5
Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

J. Pabian wniósł autopoprawkę do Druku Nr 3 w sprawie „Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Radków” w § 7 punkt 2 i § 12 punkt 2. 
Radny przeoczył w swojej propozycji przy zmianie do uchwały § 7 punkt 2, że musi 
być  wprowadzona  zmiana  w  §12  uchwały  z  2005  roku.  Radny prosi  o  przyjęcie 
autopoprawki. 

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że zmiany do uchwały nie zmieniają porządku obrad.

Liczba  radnych  o  godz.  1515 zwiększyła  się  do  15  na  obrady przybyła  radna  B. 
Siemczonek.   



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
Głosowało 15 radnych:  za – 15   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

Ad.6

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 30 lipca 2008 roku do 28 sierpnia 2008 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu).

Cz. Jarzyńska – zapytała Burmistrza, co było powodem odwołania ze stanowiska i 
wypowiedzenia warunków pracy Kierownika Biblioteki Publicznej w Radkowie. 

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  nie  leży  to  w  konwencji  sesji  ani  dzisiejszych  obrad. 
Burmistrz odpowie radnej na piśmie.

J. Gorczycki – zapytał, kiedy będzie gotowy plan zagospodarowania przestrzennego, 
radny nie zrozumiał czy to będzie rok 2009 czy rok 2010. 

Burmistrz – wyjaśnił, że będą omawiane warunki z Regioplanem to optymistycznie 
badania studyjne mogą zakończyć się w listopadzie br. Planowanie, projektowanie i 
wyznaczanie obszarów pod zagospodarowanie w przyszłości może zakończyć się w 
marcu i wtedy rozpoczną się prace polegające na wnioskach i pracach mieszkańców 
i Rady Sołeckiej, którzy do wyłożonego planu mogą nanosić uwagi.  Po wyłożeniu 
planu zostanie przedłożony Radzie do uchwalenia i jeżeli uchwalony plan nie będzie 
oprotestowany  w  terminie  ustawowym  to  zostanie  przesłany  do  Wojewody 
Dolnośląskiego celem opublikowania planu w dzienniku wojewody. Burmistrz uważa, 
że  bez  potknięć  przyjęcie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Tłumaczowa 
może nastąpić w miesiącach listopad – grudzień 2009 roku a jego wdrożenie na 
początku 2010 roku.

A. Kukurba – wypowiedział się w kwestii ładu i porządku w Radkowie, opowiedział o 
nocnych burdach na Rynku. Radny uważa, że znalazł lekarstwo na zło w Radkowie 
zaproponował, aby Straż Miejska wraz z Policją pełniła nocne dyżury.

Burmistrz – wyjaśnił, że jest sześciu strażników miejskich i Burmistrz nie jest w stanie 
objąć  kontrolą  całego  terenu  gminy  kilkoma  strażnikami,  którzy  mają  ochronę 
prawną, Kodeks Pracy i inne ustawy które ich zobowiązują ale i  ograniczają oraz 
dają  prawa  pracownicze.  Burmistrz  uważa,  że  swoje  zadania  w  zakresie  Straży 
Miejskiej  są  wykonywane  dobrze  a  niewłaściwie  realizuje  i  wykonuje  Policja  w 
Radkowie. Burmistrz popiera radnego, ale to, o czym radny mówi byłaby potrzeba 
zatrudnienia  armii.  Burmistrz  poprosił  Przewodniczącego  RM  o  zaproszenie 
Komendanta Policji  z Nowej Rudy,  który nie przybył  na ostatnie spotkanie w celu 
złożenia oceny stanu bezpieczeństwa w gminie.  Burmistrz  uważa,  że Komendant 
Policji  powinien  przyjechać  i  przedłożyć,  jakie  ma  zamierzenia  w  stosunku  do 
ochrony  i  bezpieczeństwa  publicznego  mieszkańców Radkowa  i  Gminy  Radków, 
gmina nie może przejąć zadań i odpowiedzialności policji publicznej.



B.  Kopalko  –  uważa,  że  ta  część  nie  powinna  być  puszczona  w  kablówce,  bo 
wskazuje na bezradność. 

Ad. 7
Przewodniczący RM – z okazji inauguracji roku szkolnego zapowiedział występ 
dzieci pod kierownictwem S. Paluszka. 

Burmistrz – dokonał uroczystej inauguracji roku szkolnego 2008/2009. Podziękował 
dyrektorom  za  prowadzenie  placówek  oświatowych  na  odpowiednim  poziomie  w 
dowód  uznania  wręczył  dyplomy  i  symboliczne  statuetki.  Burmistrz  wręczył 
powołanie na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Radkowie Pani G. Klecha 
– Seledec.

O godz. 1635 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono 1650.

G.  Klecha  -  Seledec  -  podziękowała  w  imieniu  wszystkich  dyrektorów  placówek 
oświatowych za zaproszenie na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej w Radkowie a także 
za okazywaną pomoc i życzliwość.

Ad. 8

J.  Śliwa  – pracownik UMiG – pełniący funkcję  inspektora BHP -złożył  informację 
stanu bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach i zakładach budżetowych gminy 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM zapytał, czy radni maja pytania do złożonej informacji. 

Nikt nie wyraził takiej woli.

Przewodniczący RM zaproponował pozytywnie ocenić stan bezpieczeństwa i higieny 
pracy w jednostkach i zakładach budżetowych Gminy Radków a wydane zalecenia 
pokontrolne przyjąć jako kierunki służące dalszej poprawie stanu bezpieczeństwa i 
higieny pracy w jednostkach organizacyjnych Gminy Radków.

Głosowało 15 radnych: za – 15  przeciw – 0  wstrzymało się – 0 – wniosek został 
przyjęty.

Ad. 9

Druk NR 1 - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 
rok.

Skarbnik Gminy – poinformowała,  że projekt uchwały był  przedmiotem analizy na 
Komisjach skarbnik prosi o jej przyjęcie.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  przedmiotowego  projektu  uchwały  z 
naniesioną autopoprawką:
Głosowało 15 radnych:   za – 15     przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 – w sprawie załatwienia skargi z dnia 29 lipca 2008 roku złożonej 
przez Pana Jana Saul na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Radków.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii wypracowanej przez Komisję 
Rewizyjną.

S. Hajłasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał protokół z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej z dnia 19 sierpnia 2008 roku. Wyjaśnił, że Komisja badała sprawę 
i  wypracowane  stanowisko  Komisji  Rewizyjnej  jest  uzasadnieniem  do  projektu 
uchwały. Komisja Rewizyjna uznaje skargę za niezasadną.

Przewodniczący  RM –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  pozostałe  Komisje  RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki głosowała: za – 5, przeciw 
–1, wstrzymała się – 1.
M  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za – 14      przeciw – 0      wstrzymało się – 1.

DRUK NR 3 - zmieniający uchwałę Nr XLVII/390/05 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  28  grudnia  2005  roku  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Radków.



Przewodniczący RM odczytał oświadczenie dyrektora GZUP w Radkowie w sprawie 
propozycji  zmiany § 7 punktu 2 „Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na 
terenie Miasta i Gminy Radków”(oświadczenie stanowi załącznik do protokołu).

J. Pabian – poprosił o przyjęcie autopoprawki, radny wyjaśnił, że jego intencją było 
takie  rozwiązanie,  które nie  będzie  zmuszało mieszkańców gminy do uciążliwych 
czynności  związanych z wynoszeniem pojemników na śmieci  przed teren posesji. 
Radny uważa, że kosmetyczna poprawka ułatwi społeczeństwu życie.

Przewodniczący RM – zaprosił radnych do dyskusji.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna analizowała skutki  projektu uchwały i  negatywnie 
opiniuje projekt uchwały. Komisja uważa, że powinno wypracować się taki regulamin 
i stanowisko, żeby nie było pewnych możliwości odstępstwa od pewnych rzeczy, a w 
uchwale mówi się „lub, gdy takiej możliwości nie ma” to, kto ma określić czy taka 
możliwość  istnieje  czy  nie.  Komisja  Rewizyjna  uważa,  że  trzeba  projekt  uchwały 
zaopiniować negatywnie i skierować do GZUP do opracowania porządnej uchwały z 
wyznaczonym terminem. 

J.  Gorczycki  –  zmieniając  zapisy  w  sprawie  odbioru  śmieci  dyrektor  GZUP daje 
informację  do  mieszkańców  o  wystawianie  koszy  a  nie  podjął  rozmów  z 
przedstawicielami  miejscowości.  Radny uważa,  że  wniosek radnego Pabiana jest 
słuszny.

Przewodniczący RM – odczytał zmiany do projektu uchwały w sprawie regulaminu § 
7 punkt 2 i § 12 punkt 2 wniesione przez radnego J. Pabiana.

J. Rakowska – Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że radny J. Pabian jako wnioskodawca 
złożył autopoprawkę do projektu uchwały a autopoprawki nie głosuje się, głosowany 
jest projekt uchwały uwzględniający propozycję wnioskodawcy.

A. Kukurba – odczytał  wniosek zgłoszony,  przez radną Cz. Jarzyńską na Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki o zobowiązanie Dyrektora Gminnych Zakładów 
Użyteczności Publicznej w Radkowie do opracowania w terminie do 30 dni nowego 
„ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Radków” 
uwzględniając sugestie radnego J. Pabiana.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem Druku Nr 3 z uwzględnieniem propozycji 
radnego J. Pabiana w przedmiotowym projekcie uchwały.

Głosowało 15 radnych:   za – 4      przeciw – 10      wstrzymało się – 1 – uchwała 
została odrzucona.

S.  Hajłasz  –  ponowił  swój  wniosek  i  poprosił  o  skierowanie  projektu  uchwały  do 
Gminnych Zakładów Użyteczności Publicznej w Radkowie, aby w ciągu 2 miesięcy 
przygotowali porządny projekt uchwały, na której będzie można pracować.

Przewodniczący RM – poinformował,  że druk z naniesionymi  poprawkami  wraz  z 
wnioskami zostanie przekazany do GZUP.



DRUK  NR  4  -  w  sprawie  wystąpienia  Gminy  Radków  ze  Stowarzyszenia 
„Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej”.

Burmistrz  – wyjaśnił,  że projekt  uchwały był  szeroko omawiany na Komisjach i  z 
uwagi  na  wysoki  koszt  związany  z  przynależnością  do  Stowarzyszenia  i  bardzo 
znikomy  wpływ  na  realizację  celów  i  zadań  stowarzyszenia  proponuje 
wypowiedzenie udziału w Stowarzyszeniu i wystąpienie z niego.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:  za –15       przeciw – 0      wstrzymało się –0 .

DRUK NR 5 – zmieniający uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie 
z dnia 30 grudnia  2004 roku w sprawie Strategii  Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Radków na lata 2005 - 2015.

Burmistrz – wyjaśnił, że Gmina Radków jako jedna z pięciu gmin na Dolnym Śląsku 
przystąpiła do realizacji  Programu Integracji  Społecznej  w ramach Poakcesyjnego 
Programu Wsparcia Obszarów Wiejskich, którego celem jest podniesienie poziomu 
integracji społecznej. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za –15       przeciw – 0      wstrzymało się –0.



Przewodniczący RM – poprosił radnego S. Hajłasza o odczytanie wniosku.

S.  Hajłasz  –  złożył  wniosek,  aby  zobowiązać  dyrektora  Gminnych  Zakładów 
Użyteczności Publicznej w Radkowie do opracowania w terminie 2 miesięcy własnej 
propozycji  zmian  w  regulaminie  utrzymania  czystości  i  porządku  w  gminie,  w 
zakresie dotyczącym gromadzenia i odbioru odpadów komunalnych, które będą w 
sposób jednoznaczny określały zasady postępowania podmiotów uprawnionych oraz 
właścicieli nieruchomości w w/w temacie.

Przewodniczący RM – poddał wniosek radnego S. Hajłasza pod głosowanie.

Głosowało 15 radnych:   za -  12     przeciw – 3   wstrzymało się – 0 –  wniosek 
został przyjęty.

Ad. 10

Nie było.

Ad. 11

Nie wpłynęła.
   
Ad. 12

Przewodniczący RM odczytał zawiadomienie, które wpłynęło do Biura Rady Miejskiej 
w Radkowie jako strony Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu o 
rozprawie w sprawie skargi ZPW GEO – BUD sp. z o.o. na bezczynność Burmistrza 
Miasta  i  Gminy  w  Radkowie  w przedmiocie  uwzględnienia  zarzutów poprzez  ich 
naniesienia  do  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  która 
odbędzie się 26 września 2008 roku.
 
Przewodniczący  RM  wniósł  o  przyjęcie  następującej  propozycji:,  jeżeli  po 
przeanalizowaniu  sprawy  przez  osoby  właściwe  merytorycznie  podjęta  zostanie 
decyzja o zasadności udziału stron w rozprawie – Rada Miejska w Radkowie udziela 
pełnomocnictwa do jej reprezentowania Radcy Prawnemu UMiG w Radkowie Pani 
Zdzisławie Sokołowskiej – Kulas.

Przewodniczący RM – poddał propozycję udzielenia pełnomocnictwa Pani Zdzisławie 
Sokołowskiej - Kulas pod głosowanie:

Głosowało 15 radnych:  za – 15,   przeciw – 0,    wstrzymało się – 0 –  wniosek 
został przyjęty.

Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 14 sierpnia 2008 roku do Biura Rady 
wpłynęło pismo Wice Starosty Kłodzkiego w odniesieniu do przesłanej negatywnej 
opinii Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego projektów uchwał 
Rady Powiatu Kłodzkiego. 



Przewodniczący RM odczytał pismo ZWiK Sp. z o. o. Nowa Ruda w sprawie złożenia 
wyjaśnień,  co  do  kryteriów  ustalania  kalkulacji  na  odbiór  i  oczyszczanie  ścieków 
przez spółkę dla Gminy Radków.

Przewodniczący RM poinformował, że do Biura Rady w dniu 8 sierpnia 2008 roku 
wpłynęło  pismo  Pani  Marii  Skubisz.  Z  uwagi  na  fakt,  że  nie  dotyczy  spraw 
należących do kompetencji  Rady Miejskiej  zostanie załatwione przez Burmistrza i 
podległe  mu  służby.  Rada  zostanie  powiadomiona  o  sposobie  załatwienia  tego 
pisma. 

Przewodniczący  RM  odczytał  pismo  Powiatowej  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w 
Kłodzku w sprawie odwołania z funkcji dyrektora Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 
w Radkowie.

A.  Kukurba – odczytał  skargę złożoną w dniu  16 sierpnia  2008 roku przez  Klub 
Radnych  „FORUM”  do  Wojewody  Dolnośląskiego  we  Wrocławiu,  na  działalność 
Rady Miejskiej w Radkowie, która nie wybrała wytypowanego przedstawiciela w/w 
Klubu do pracy w Komisji Rewizyjnej.

Z. Szkretka – podziękował Burmistrzowi za kontynuację inauguracji roku szkolnego.
Poinformował, że radni powiatowi nie mają informacji innych Rad w sprawie opinii 
przesłanych do Starostwa do projektów uchwał Rady Powiatu Kłodzkiego. Radny na 
następnej  sesji  wniesie,  aby  opinie  innych  Rad  były  udostępniane  radnym 
powiatowym oraz w biuletynie na stronie powiatu kłodzkiego. Jako członek Komisji 
Bezpieczeństwa przy Starostwie złoży interpelacje do Komendanta Policji w sprawie 
bezpieczeństwa na terenie Gminy Radków. 

J.  Pabian  –  przypomniał  radnemu  powiatowemu  o  dalej  stojących  pomnikach  w 
mieście powiatowym Kłodzku sławiące żołnierzy sowieckich i armie czerwoną, radny 
zapytał jak długo jeszcze.

S.  Radomińska – zapytała  radnego A.  Kukurbę,  dlaczego nie  chciał  pracować  w 
Komisji Mieszkaniowej. 

A. Kukurba – nie wie, o co radnej chodzi.

S. Radomińska – wyjaśniła, że radny mówił, że nie ma czasu pracować w Komisji 
Mieszkaniowej,  więc  radna  zadała  pytanie  skąd  radny weźmie  czas  na  pracę  w 
Komisji Rewizyjnej.

A. Kukurba – wyjaśnił, że został powołany do pracy w Komisji Mieszkaniowej przez 
Burmistrza i odszedł z braku komunikatywności z niektórymi osobami. Radny zarzucił 
Przewodniczącej Komisji Mieszkaniowej, że nie nadaje się do pracy w Komisji. 

Ad. 14

Po wyczerpaniu  porządku obrad Przewodniczący RM zamknął  XXVII  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie

Protokołowała: Lucyna Połowczuk
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